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Aan de raad, 

 

Onderwerp 

Het geven van een zienswijze op het ontwerp Provinciaal Inpassingsplan N-279 Veghel-Asten 

(PIP). 

 

Beslispunten 

Instemmen met het geven van een zienswijze op de inhoud van het ontwerp-PIP N-279 

Veghel-Asten zoals verwoord in de conceptbrief, zoals deze als bijlage aan dit raadsvoorstel is 

toegevoegd. 

 

Samenvatting 

Het ontwerp Provinciaal Inpassingsplan N-279 Veghel-Asten is met ingang van 29 mei jl. 

gedurende 6 weken ter inzage gelegd. Gedurende de periode van 6 weken, die eindigt op 9 

juli a.s., kunnen tegen het ontwerp-PIP zienswijzen worden ingediend. Aangezien het 

ontwerp op onderdelen noopt tot het geven van een reactie, is deze reactie verwoord in een 

conceptbrief aan gedeputeerde Staten van Noord-Brabant. 

 

Aanleiding 

De tervisielegging van het ontwerp-PIP. 

 

Beoogd effect en/of resultaat 

Vaststelling van het PIP N-279 Veghel-Asten door Provinciale Staten in december van dit jaar 

waarin de zienswijze van de gemeente is verwerkt. 

 

Argumenten 

De aanpak van de N-279 Veghel-Asten is een deelopgave van het programma SmartwayZNL. 

Binnen dit programma wordt gewerkt aan het bereikbaar maken en houden van Zuid 

Nederland. Naast infrastructurele maatregelen wordt binnen het programma sterk ingezet op 

innovatie en het ontwikkelen en grootschalig toepassen van Smart Mobility, een 

verzamelbegrip voor mogelijkheden om de mobiliteitsbehoefte efficiënter in te richten. 

 

Beschrijving infrastructurele maatregelen c.q. ingrepen van het project. 

Het project N-279 Veghel-Asten gaat over de aanpassing van het tracédeel tussen Veghel 

(aansluiting A50) en Asten (aansluiting A67). Het project omvat de volgende infrastructurele 

ingrepen: 

1. De opwaardering van de N-279 Veghel-Asten met ongelijkvloerse aansluitingen en 

kruisingen (waarmee veel gelijkvloerse kruisingen en de rotonde ter hoogte van de 

Rochadeweg worden vervangen); 

2. Het toekomstbestendig ontwerpen van nieuwe kunstwerken op basis van 2x2 

rijstroken, waarbij de weg vooralsnog grotendeels 2x1 rijstroken zal behouden; 



3. Het aanleggen van een omleiding bij Helmond (omleiding Dierdonk). Het realiseren 

van twee halve aansluitingen ten noorden van de wijk Dierdonk en ter hoogte van de 

N-607 (verbinding tussen Bakel en Helmond); 

4. Het uitbreiden van het huidige tracé in Veghel naar 2x2 rijstroken met gelijkvloerse 

aansluitingen vanaf de A50 tot aan de Maxwell Taylorbrug; 

5. Het verleggen van de kruising bij de Deurneseweg in Asten in noordelijke richting 

waardoor de lus in de Deurneseweg wordt verkleind. 

Naast deze infrastructurele ingrepen wordt de weg vanaf de A50 tot aan de A67 voorzien van 

geluidsarm c.q. stil asfalt (de voorkeur ligt bij SMA NL8G+ of gelijkwaardig voor de deklaag) 

waarmee voorkomen wordt dat er een lappendeken aan wegverhardingen ontstaat.  

 

Onderstaand zal aan de hand van de infrastructurele ingrepen genoemd onder 1 t/m 3 nader 

worden ingegaan op de consequenties voor het grondgebied van Laarbeek waarbij het tracé  

van het noorden naar het zuiden wordt gevolgd. Van belang hierbij is dat de exacte 

uitvoering van het project in het inpassingsplan niet wordt gepresenteerd. Het inpassingsplan 

is kaderstellend en daardoor voorafgaand aan het wegontwerp, in de plaats van het ontwerp 

te bevestigen. Deze aanpak, waarbij het inpassingsplan het kader schept voor optimalisatie in 

de uitvoeringsfase, is een vorm van uitnodigingsplanologie. Het is derhalve een globaal 

eindplan dat de markt uitnodigt om innovatieve oplossingen in te brengen om een slimme en 

veilige provinciale weg te realiseren. Dit laatste heeft weer gevolgen voor de contractvorm en 

voor nadere afspraken tussen gemeenten, waterschap en de provincie over 

uitvoeringsaspecten van het inpassingsplan in de vorm van bestuurlijke convenanten. 

 

Rotonde Boerdonk. 

De ter plaatse aanwezig rotonde wordt vervangen door een ongelijkvloerse aansluiting, 

waarbij de N-279 op maaiveldniveau blijft liggen en de kruisende weg, i.c. de 

Bosscheweg/Middenweg, middels een onderdoorgang onder de N-279 door loopt. Het te 

realiseren kunstwerk wordt toekomstbestendig ontworpen op basis van 2x2 rijstroken. 

Concreet betekent dit dat het kunstwerk niet aangepast behoeft te worden bij een verbreding 

van de N-279. Omdat deze oplossing een groter ruimtebeslag heeft moeten als gevolg 

hiervan een aantal woningen worden geamoveerd. Het amoveren van een van de woningen 

staat nog ter discussie omdat deze bereikbaar blijft vanaf de Veerstraat en er door de aanleg 

van een geluidscherm, wettelijk gezien, een verantwoorde woonsituatie gecreëerd kan 

worden.  

 

In het kader van de besluitvorming over het voorlopig voorkeursalternatief hebben wij reeds 

aangegeven er geen voorstander van te zijn dat de ter plaatse aanwezig woningen worden 

gehandhaafd. Dit vanwege het feit dat een verantwoorde woonsituatie, mede in relatie tot 

een mogelijk verdubbeling van de weg op termijn, als gevolg waarvan de betreffende 

woningen alsnog geamoveerd moeten worden, niet kan worden gegarandeerd. In de 

zienswijze op het PIP, wordt de provincie dan ook verzocht om in dit stadium reeds in te 

zetten op het amoveren van alle drie de woningen aan de Bosscheweg. 

 

Afhankelijk van de situatie zoals deze uiteindelijk gaat ontstaan moet ter plaatse van de 

woningen aan de Bosscheweg een geluidscherm worden gerealiseerd met een hoogte van 3 

meter, waarbij de lengte bepaald wordt door het al dan niet handhaven van een van de 



bestaande woningen inclusief restaurant ‘Het Veerhuis’. Ten aanzien van de reeds aanwezige 

geluidschermen en –wallen is er voor gekozen om deze zo veel mogelijk te behouden, te 

herplaatsen en/of aan te vullen. Als gevolg van deze keuze wordt de bestaande wal ten 

noorden van de Bemmerstraat uitgebreid met een lengte van 40 meter. Wel moet daar waar 

de aansluiting de bestaande wal doorkruist, de grondwal langs de aansluiting worden 

doorgetrokken om een open gat te voorkomen.         

 

De bestaande fietsverbinding die nu al via een onderdoorgang de N-279 kruist blijft als 

onderdoorgang de N-279 kruisen. Ofschoon dit nu conflictvrij geschiedt, wijzigt dit in die zin 

dat het fietsverkeer rekening zal moeten houden met het feit dat er sprake zal zijn van het 

kruisen van een op- en afrit van de N-279. Omdat dit mogelijk kan leiden tot conflictsituaties 

c.q. verkeersonveilige situaties, moet hier aandacht voor gevraagd worden in de zienswijze 

met het verzoek om daar specifiek rekening mee te houden bij de aanleg van de op- en afrit 

en het betreffende fietspad. 

 

Rotonde Gemertseweg. 

De ter plaatse aanwezig (meerstrooks) rotonde wordt vervangen door een ongelijkvloerse 

aansluiting, waarbij de N-279 op maaiveldniveau blijft liggen en de N-615/N-272 met een 

viaduct over de N-279 kruist. Dit kunstwerk wordt eveneens toekomstbestendig ontworpen 

op basis van 2x2 rijstroken. Daarnaast wordt het viaduct zodanig breed dat bij een mogelijke 

verdubbeling van de N-272 het viaduct niet aangepast hoeft te worden. De bestaande 

fietsverbinding die nu al via een onderdoorgang de N-279 kruist, blijft door de aanleg van 

vier tunneltjes de N-279 conflictvrij kruisen.   

 

Ook hier moet als gevolg van het groter ruimtebeslag een bestaande woning aan de Pater 

van der Burgtweg geamoveerd worden. De betreffende eigenaar/bewoner is eveneens in 

overleg met de provincie over de verwerving en mogelijke verplaatsing van zijn bedrijf naar 

een andere locatie binnen Laarbeek. Om geluidsoverlast voor de andere woning aan de Pater 

van der Burgtweg te voorkomen wordt ingezet op het behouden van de bestaande 

geluidswal. Vanwege de aanleg van de afrit van de N-279 naar de N-615/N-272, wordt een 

aanvullend geluidsscherm gerealiseerd met een hoogte van 1,5 meter en een lengte van 150 

meter.   

 

Op de aansluiting wordt het verkeer geregeld middels ‘slimme’ verkeerslichtinstallaties 

(VRI’s). Ondanks de aanwezigheid van VRI’s kan het verkeer vanuit de richting 

Boxmeer/Gemert ongehinderd de N-279 oprijden in de richting Veghel. Voor zover dit verkeer 

gebruik maakt van de oprit richting Helmond krijgt het te maken met een VRI. Op basis van 

dit gegeven, eventueel gecombineerd met matrixborden waarop reistijden worden 

aangegeven, moet het verkeer verleid worden om gebruik te maken van de hoofdwegen (N-

279 in combinatie met de A50 of de A67), ten einde op deze wijze het onderliggende 

wegennet te ontlasten. 

 

Ondanks de inzet van maatregelen om het onderliggende weggennet te ontlasten, wijzen de 

verkeerscijfers uit dat het aantal motorvoertuigen dat gebruik maakt van de N-615 blijft 

groeien, met als gevolg dat de bestaande problemen bij de Beekse Brug groter worden. 

Omdat uit informatie van de provincie is gebleken dat niet alle maatregelen zoals deze 



worden getroffen bij deze aansluiting zijn doorgerekend, met als gevolg dat er geen volledige 

duidelijkheid bestaat over de toe- of afname van het verkeer op de N-615, moet de provincie 

in de zienswijze worden verzocht om alle maatregelen mee te nemen en door te rekenen op 

basis waarvan een juist beeld ontstaat van de gevolgen van deze aansluiting voor het 

onderliggende wegennet en specifiek de N-615.    

 

Beekse Brug. 

Op basis van het gegeven c.q. de verwachting dat de aanpassing van de N-279 tot gevolg 

heeft dat de bestaande problemen bij de Beekse Brug alleen maar groter worden, is tijdens 

de behandeling van het ontwerp-PIP in de vergadering van de Commissie Ruimtelijk Domein 

van 13 juni jl. gevraagd om deze problematiek eveneens mee te nemen in de reactie op het 

ontwerp-PIP. Ofschoon de ontwikkelingen rond de aanpak van de N-279 consequenties heeft 

voor het onderliggende weggennet en daarmee ook voor de problematiek bij de Beekse Brug, 

is besloten om deze problematiek onderdeel te laten zijn van een regionale studie, i.c. de 

studie ‘bundelroutes’.  

 

Deze studie naar de corridor Kennedylaan, A-270 en N-615 is onderdeel van het 

Bereikbaarheidsakkoord Zuidoost-Brabant. Daarbij heeft de provincie toegezegd 50% van de 

studiekosten te dragen, tot een maximum van € 50.000,-. In deze studie, die inzicht moet 

geven in mogelijke oplossingen op basis van de uitgangspunten van de 

Bereikbaarheidsagenda, heeft de problematiek rondom de Beekse Brug prioriteit. Gelet op 

het gegeven dat de Beekse Brug deel uitmaakt van een studie die voortvloeit uit het 

Bereikbaarheidsakkoord en in de zienswijze op het Ontwerp-PIP gevraagd wordt om de 

maatregelen die genomen gaan worden bij de aansluiting Gemertseweg opnieuw door te 

rekenen, ten einde op deze wijze een correct beeld te krijgen van de gevolgen voor de N-615 

en daarmee ook voor de problematiek bij de Beekse Brug, kan hiermee worden volstaan. 

 

Professor Dondersweg. 

Als gevolg van de aanleg van de ongelijkvloerse aansluiting ter vervanging van de rotonde 

Gemertseweg, wordt de Professor Dondersweg afgesloten en middels de aanleg van een 

tunneltje vervangen door een aansluiting voor langzaam verkeer. Daarmee vervalt een 

aansluiting op de Gemertseweg voor met name lokaal (landbouw)verkeer. Het gevolg hiervan 

is dat dit verkeer om moet gaan rijden via De Peeldijk of De Biezen. Uiteraard bestaat de 

mogelijkheid om hiervoor bij de provincie omrijdschade te claimen.  

 

Dit laatste laat echter onverlet dat niet duidelijk is in hoeverre De Peeldijk en De Biezen 

geschikt zijn om de toename van het verkeer op te vangen. Daarbij geldt ook nog dat het 

verkeer dat gebruik maakt van De Peeldijk geconfronteerd wordt met de problematiek bij de 

Beekse Brug. Aan de hand van dit gegeven is door de provincie toegezegd dat er tussen het 

ontwerp-PIP en het definitieve PIP een onderzoek zal worden uitgevoerd naar de geschiktheid 

van De Peeldijk en De Biezen.  

 

Over het resultaat van dit onderzoek en de consequenties hiervan voor De Peeldijk en De 

Biezen zijn echter nog geen afspraken gemaakt. In de zienswijze moet dan ook worden 

aangegeven dat mocht uit het onderzoek blijken dat de Peeldijk en De Biezen niet geschikt 



zijn om de toename van het verkeer op te vangen, de kosten van het geschikt maken van 

beide wegen voor dit verkeer voor rekening zijn van de provincie.   

 

Profiel 2x1 of 2x2. 

Tijdens de behandeling van het ontwerp-PIP in de vergadering van de Commissie Ruimtelijk 

Domein van 13 juni jl. is ook de verdubbeling van N-279 naar 2x2 rijstroken ter sprake 

gekomen. Daarbij is gesproken over een verdubbeling over de totale lengte van het tracé, 

dan wel een verdubbeling vanaf de aansluiting Gemertseweg tot aan het punt waar de N-279 

aansluit op het reeds verbreedde gedeelte van de weg in Veghel. Op basis van de 

voorgeschiedenis en met name de wijze waarop de gemeente Laarbeek zich opgesteld heeft 

ten aanzien van de keuze voor de variant waarbij uitgegaan wordt van 2x1 rijstroken, dient 

de vraag zich aan hoe de gemeente zich ten aanzien van dit onderdeel op moet gaan stellen. 

 

Voor wat betreft de voorgeschiedenis heeft de gemeente zich bestuurlijk n.l. steeds 

geconformeerd aan de uitvoering met 2x1 rijstroken. Dit geldt zowel voor het sluiten van de 

Intentieovereenkomst, de Bestuursovereenkomst als de keuze voor het voorkeursalternatief. 

Daarnaast is een motie van een raadsfractie, waarbij ons college opgedragen werd om in de 

verdere procedure richting optimalisering van de N-279 uit te gaan van 2x2 rijbanen, in de 

raadsvergadering van 1 juni 2017 met een meerderheid van stemmen verworpen. 

 

Daarnaast blijkt uit de berekeningen zoals deze deel uitmaken van het MER dat de 

aanpassingen aan de N-279 op hoofdlijnen leiden tot de volgende verkeerseffecten in 2030: 

 Het verkeer groeit ten gevolge van de maatregelen niet of nauwelijks; 

 Het aandeel regionaal gebonden verkeer en doorgaand verkeer blijft nagenoeg gelijk; 

 De verkeersveiligheid neemt toe. Het aantal slachtofferongevallen daalt met 10 per 

jaar; 

 De knelpunten op de meeste wegvakken en kruisingen zijn opgelost. Uitzondering is 

Veghel waar de problemen niet volledig worden opgelost; 

 Een doorkijk naar de langere termijn (2040 en 2050) laat zien dat het aantal 

overbelaste wegvakken met name tussen 2040 en 2050 groeit. De overbelasting blijft 

ruim de helft lager dan wanneer er geen maatregelen worden genomen. 

 

De conclusie die hieruit wordt getrokken is dat de N-279 met 2x1 rijstroken tot 2030-2040 

voldoende capaciteit heeft, dat de ongelijkvloerse kruispunten c.q. aansluitingen leiden tot 

een betere doorstroming en veiligheid en dat de aanpassingen geen aanzuigende werking 

hebben op bovenregionaal verkeer. 

 

Ofschoon het bovenstaande impliceert dat vastgehouden zou moeten worden aan het 

standpunt dat een verbreding van de weg naar 2x2 rijstroken tot 2030 niet opportuun is, zijn 

wij er voorstander van om in te zetten op het meenemen van een reactie in de zienswijze, 

waarbij sprake is van een compromis tussen de keuze voor een 2x1 dan wel een 2x2-variant. 

Deze reactie is gebaseerd op het gegeven dat de bovenomschreven verkeerseffecten 

voortvloeien uit berekeningen waarbij gebruik gemaakt is van het bestaande verkeersmodel 

dat geen of te weinig rekening houdt met de economische groei van de afgelopen jaren en de 

groei van de economie in de nabije toekomst. Het nieuwe verkeersmodel dat op dit moment 

in voorbereiding is en dat waarschijnlijk aan het eind van dit jaar wordt afgerond, houdt daar 



wel rekening mee. In die zin geven we de provincie in overweging om de verkeerseffecten 

van de aanpassingen aan de N-279 opnieuw door te rekenen op basis van het nieuwe 

verkeersmodel. 

 

Dit laatste past ook binnen de afspraak dat de provincie de verkeerssituatie op de N-279 na 

het opheffen van de knelpunten periodiek monitort op basis van een te ontwikkelen 

monitoring- en evaluatiesysteem. Dit is vastgelegd in de toelichting van het PIP alsmede het 

beslisdocument dat deel uitmaakt van het besluit van Gedeputeerde Staten van 11 juli 2017, 

waarbij het college haar standpunt bepaald heeft ten aanzien van het voorkeursalternatief 

voor de N-279. Daarbij is aangegeven dat mocht na monitoring blijken dat de toename van 

het verkeer op termijn niet (alleen) met smart mobility-oplossingen kan worden opgevangen, 

de verbreding naar 2x2 rijstroken zonder aanpassingen van de ongelijkvloerse kruisingen en 

aansluitingen kan worden gerealiseerd. Dit laatste geldt overigens niet voor de bestaande 

kunstwerken/viaducten die nu niet worden aangepakt. Deze zullen alsdan wel verbreed 

moeten worden. Lokaal gezien geldt dit voor de viaducten Lekerstraat/Peeleindseweg, 

Peeldijk en Bakelseweg.     

 

Omleiding Dierdonk/viaduct Scheepstal.   

Als gevolg van de keuze voor het verleggen van de N-279 in de vorm van een omleiding om 

de wijk Dierdonk in Helmond, moet een woning met kinderdagverblijf gelegen aan De 

Wolfsputten hiervoor wijken. De betrokken eigenaar/bewoner is eveneens in gesprek met de 

provincie over o.a. de verplaatsing van het kinderdagverblijf. Uit een reactie van de zijde van 

de provincie is inmiddels gebleken dat voor het kinderdagverblijf (mogelijk) uitgeweken gaat 

worden naar een locatie buiten de gemeentegrenzen.  

 

De Scheepstal die de verbinding vormt tussen de Bakelseweg en de wijk Dierdonk en tevens 

dienst doet als ontsluitingsweg voor het omringende gebied, wordt als verbinding 

gehandhaafd. Daarbij wordt De Scheepstal middels een viaduct over de N-279 geleid. Omdat 

De Scheepstal mogelijk deel uit gaat maken van een fietsverbinding tussen Gemert en 

Helmond, is er met name van de zijde van de gemeente Helmond op aangedrongen om bij 

het maken van de fundering van dit viaduct, de fundering breder te maken zodat op termijn 

het viaduct verbreed kan worden ten behoeve van het realiseren van de fietsverbinding. De 

provincie heeft de medewerking hieraan toegezegd.  

 

Kanttekeningen o.a. financiële, juridische, communicatieve en veiligheidsaspecten 

Voor de aanpassing van de N-279 heeft de provincie een budget beschikbaar van € 265 

miljoen. De totale kosten van de uit te voeren werkzaamheden worden geraamd op € 246 

miljoen inclusief € 4,5 miljoen als cofinanciering door de betrokken gemeenten. 

Cofinanciering is aan de orde op het moment dat gemeenten extra voorzieningen willen, 

bijvoorbeeld in de vorm van extra geluidwerende voorzieningen. Dit laatste is vooralsnog niet 

aan de orde op het grondgebied van de gemeente Laarbeek, zodat er op dit moment geen 

kosten te verwachten zijn voor de gemeente. 

 

Ofschoon de provincie in eerste instantie het resterende budget van € 23,5 miljoen 

beschikbaar wilde houden tot en met het gereed komen van het PIP, is door de betrokken 

gemeenten bedongen dat het bedrag beschikbaar blijft tot en met de gunning aan de 



aannemer die de werkzaamheden gaat uitvoeren. Dit laatste is vastgelegd in de met alle 

betrokken partijen gesloten en ondertekende bestuursovereenkomst.  

 

Vervolgstappen 

Na afloop van de termijn waarbinnen zienswijzen ingediend konden worden gaat de provincie 

de zienswijzen behandelen. Met inachtneming van de ingediende zienswijzen stellen 

Provinciale Staten het inpassingsplan uiteindelijk vast. Tegen de (gewijzigde) vaststelling kan 

vervolgens door belanghebbenden beroep worden ingesteld bij de Afdeling 

Bestuursrechtspraak van de Raad van State. Beroep staat open voor degenen die in de 

ontwerpfase een zienswijze hebben ingediend of belanghebbenden aan wie redelijkerwijs niet 

kan worden verweten geen zienswijze te hebben ingediend. Verder kan een ieder beroep 

instellen tegen de wijzigingen die bij de vaststelling in het inpassingsplan zijn aangebracht. 

 

Bijlagen (meegezonden stuk(ken), ter inzage gelegde stukken) 

Conceptbrief gericht aan de provincie waarin de zienswijze op het ontwerp-PIP is neergelegd. 

 

Voorstel van college van burgemeester en wethouders van Laarbeek d.d. 25 juni 

2018 

 

Instemmen met het geven van een zienswijze op de inhoud van het ontwerp-PIP zoals 

verwoord in de conceptbrief gericht aan de provincie. 

 

het college van burgemeester en wethouders van Laarbeek, 

  

het college van burgemeester en wethouders, 
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